
BR.0002.010.2016.AB 

 

PROTOKÓŁ NR  XXVI / 16 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

w dniu 29. września 2016 roku 

 
 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zawierciu pod 

przewodnictwem Przewodniczącego Rady Powiatu Jarosława Kleszczewskiego. Początek 

obrad – godzina 10.05.  

 

 

Obecni: 
 

Radni powiatu zawierciańskiego, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

 

Radni nieobecni: 

 

Zbigniew Rok 

  

 

Spoza grona Rady obecni byli: 

 

Poseł na Sejm RP Barbara Chrobak, Przedstawiciele władz samorządowych miast, miast  

i gmin oraz gmin powiatu zawierciańskiego z Wiceprzewodniczącym Rady Miejskiej  

w Zawierciu Grzegorzem Kwietniem, przedstawiciele powiatowych służb, inspekcji i straży  

z I Zastępcą Komendanta Powiatowego Policji w Zawierciu Dariuszem Atłasikiem, 

Komendantem Powiatowym Państwowej Straży Pożarnej w Markiem Fiutakiem, Dyrektor 

Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej w Zawierciu Eweliną Sergiel- Błaszczyk  

i Powiatowym lekarzem Weterynarii Ireneuszem Gewaldem, przedstawiciel 

Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Katowicach Delegatura  

w Częstochowie Mariusz Ślęzański, kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, 

przedstawiciele partii, stronnictw i ugrupowań politycznych, Naczelnicy Wydziałów 

Starostwa Powiatowego w Zawierciu, przedstawiciele środków masowego przekazu i inni 

goście, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

  

 

Ad.1.) 

 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski. Na podstawie listy 

obecności stwierdził dostateczną liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał,            

a tym samym prawomocność XXVI sesji Rady Powiatu. Powitał radnych, Zarząd Powiatu  

ze Starostą Krzysztofem Wroną oraz gości, biorących udział w posiedzeniu, dziękując im za 

przybycie.    
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Ad.2.) 
 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków do przekazanego w materiałach sesyjnych porządku 

obrad.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski przedstawił wniosek Zarządu 

Powiatu w sprawie rozszerzenia porządku obrad sesji o pkt w brzmieniu: „Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości”.  W uzasadnieniu 

wskazano, iż nieruchomość, będąca przedmiotem ww. projektu uchwały, jest niezbędna do 

poszerzenia przylegającej do niej drogi powiatowej Nr 1759 S celem poprawy jej 

bezpieczeństwa. Pismo właścicieli nieruchomości w sprawie wyrażenia woli sprzedaży 

wpłynęło w dniu 22 września br. Podjęcie powyższej uchwały pozwoli na jak najszybsze 

wszczęcie procedury w zakresie nabycia przedmiotowej działki.  

  

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty jednogłośnie 

czyli przy 24 głosach „za”. 

  
Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski ustalił, że uchwał, o który 

rozszerzony został porządek obrad, rozpatrywana będzie  w pkt 17. Projekt uchwały radni 

otrzymali przed rozpoczęciem obrad. W związku z wprowadzoną zmianą kolejność punktów 

porządku obrad zmienia się odpowiednio.  

 

Porządek obrad sesji po zmianach przedstawiał się następująco:  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłaszanie uwag do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołów Nr XXIV / 16 z dnia 25 sierpnia 2016 roku i Nr XXV / 16 z dnia  

13 września 2016 roku.   

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej planowej 

sesji.   

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji z wykonania budżetu 

powiatu za I półrocze 2016 roku. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji z przebiegu realizacji 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016– 2025  za I półrocze 2016 roku. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji z przebiegu wykonania 

planu finansowego Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu za I półrocze 2016 

roku.    

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji z przebiegu wykonania 

planu finansowego Szpitala Powiatowego w Zawierciu za I półrocze 2016 roku.    

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny stanu środowiska naturalnego na terenie 

powiatu zawierciańskiego w 2015 roku. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr  XVI / 146 /15 z dnia  

30 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2016 rok 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 

lata 2016 – 2025.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2016 rok. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII / 181 / 16 z dnia  

31 marca 2016 roku w sprawie ustalenia zadań i wysokości środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań powiatu 
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zawierciańskiego w 2016 roku z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Rady Społecznej 

przy Zakładzie Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Rady Społecznej 

przy Szpitalu Powiatowym w Zawierciu. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie prawa własności 

nieruchomości.   

18. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej 

korespondencji. 

19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

20. Wolne wnioski. 

21. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad.3.) 
  

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych protokoły: Nr XXIV / 16 z dnia  

25 sierpnia 2016 roku i Nr XXV / 16 z dnia 13 września 2016 roku w wyniku 

przeprowadzonych głosowań zostały  przyjęte jednogłośnie, czyli  przy  24 głosach „za”.   

 

 

Ad.4.) 

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie od ostatniej planowej sesji 

przedstawił Starosta Krzysztof Wrona. 

 

W okresie sprawozdawczym Zarząd odbył posiedzenia w dniach:  25 sierpnia, 30 sierpnia,  

9 września, 13 września, 26 września i 28września br. zajmując się m.in. następującymi 

sprawami: 

 

 podjął uchwały w sprawach: 

– zmian w budżecie powiatu na 2016 rok oraz zmian w planie finansowym; 

– przyznania stypendiów za wybitne wyniki i osiągnięcia w nauce oraz wybitne 

osiągnięcia w dziedzinie kultury i sportu dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych 

prowadzonych przez powiat zawierciański, zamieszkałych na terenie powiatu 

zawierciańskiego; 

– przyznania dotacji dla Stowarzyszenia „Daj Szansę” Pomocy Dzieciom i Osobom 

Kalekim – Niepełnosprawnym na dofinansowanie realizacji zadania publicznego                  

pn. „Piknik Pożegnanie Lata 2016”;  

– zbycia nieruchomości zabudowanych położonych w Szczekocinach i w Zawierciu;   

– realizacji następujących projektów w ramach „Programu wyrównywania różnic 

między regionami III” w związku z uzyskaniem dofinansowania ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych: 

 „Likwidacja barier w poruszaniu się w ciągach komunikacyjnych oraz 

przystosowanie sanitariatu dla osób niepełnosprawnych w budynku Zespołu Szkół 

i Placówek im. H. Kołłątaja w Zawierciu przy ul. Miodowej 1”; 

 „Nowe możliwości – aktywizacja zawodowa osób niepełnosprawnych z terenu 

powiatu zawierciańskiego”; 
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– udzielenia pełnomocnictw do podpisania, wykonania i rozliczenia umów finansowych 

zawartych  z Fundacją Rozwoju Systemu Edukacji – Narodową Agencją Programu 

ERASMUS+ : 

 Dyrektorowi Zespołu Szkół im. S. Staszica w Zawierciu w zakresie projektu  

pn. „Zdrowa Europa”; 

 Dyrektorowi Szkół i Placówek im. H. Kołłątaja w Zawierciu w zakresie projektu 

pn. „Europejska mobilność skutecznym elementem kształcenia”; 

– wyrażenia zgody na zakup aparatury i sprzętu medycznego dla Szpitala Powiatowego                       

w Zawierciu  o łącznej szacunkowej wartości ponad 936.000 zł;  

– przyjęcia od Komendy Wojewódzkiej  Policji w Katowicach darowizny mienia 

ruchomego w postaci sprzętu transportowego; 

– odstąpienia od formy przetargowej przy zawarciu umów najmu lokali użytkowych 

znajdujących się na nieruchomości będącej w użytkowaniu Zakładu Lecznictwa 

Ambulatoryjnego w Zawierciu, sal gimnastycznych w budynkach Zespołu Szkół  

im. J.  Bema w Zawierciu, Zespołu Szkół im. S. Staszica w Zawierciu,  Zespołu Szkół 

im. O. Langego w Zawierciu, Zespołu Szkół i Placówek im. H. Kołłątaja w Zawierciu 

oraz Zespołu Szkół  w Porębie, a także sali lekcyjnej w Zespole Szkół w Pilicy. 

  

 omówił wyniki finansowe z działalności Szpitala Powiatowego w Zawierciu i Zakładu 

Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu za okres 8 miesięcy oraz zapoznał się  

z informacją na temat bieżących spraw szpitala. Wyraził również zgodę na realizację  

w szpitalu cyklu dokumentalnego pt. „Młodzi lekarze” dla Programu 1 TVP; 

 

 zapoznał się z: 

 „Programem Restrukturyzacji Szpitala Powiatowego w Zawierciu na lata 2016 – 

2019” przedstawionym przez dyrekcję placówki. Program był konsultowany i uzyskał 

akceptację pracowników i związków zawodowych. Rada Społeczna Szpitala 

zapoznała się z dokumentem na posiedzeniu w dniu 7 września br.  

 informacjami o funkcjonowaniu Domu Pomocy Społecznej w Zawierciu oraz Centrum 

Administracyjnego Placówek Opiekuńczo – Wychowawczych w Zawierciu                        

i obsługiwanych placówek opiekuńczo-wychowawczych; 

 informacjami o stanie przygotowania szkół i placówek oświatowych do nowego roku 

szkolnego 2016 / 2017, w tym o wykonanych remontach; 

 

 na wniosek Dyrektora Zespołu Szkół im. J. Bema w Zawierciu przyznał dodatkowo  

1 godzinę języka angielskiego w klasie patronackiej CMC  w pierwszym półroczu w roku 

szkolnym 2016 / 2017. 

 

 wyraził zgodę na uruchomienie pierwszego semestru szkoły policealnej w Zespole Szkół 

im. O. Langego w Zawierciu przy liczbie słuchaczy mniejszej niż 35 osób. 

 

 omówił i przyjął materiały wraz z projektami uchwał Rady Powiatu będącymi 

przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. 

 

Jednocześnie poinformował, że: 

 

 w dniu 1 września br. dokonane zostało notarialne przeniesienie prawa własności 

nieruchomości zabudowanej położonej w Jeziorowicach na rzecz Województwa 

Śląskiego. W dniu 19 września br. podpisany został protokół zdawczo – odbiorczy; 
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 w dniach 16 – 17 września br. uczestniczył we wspólnym Konwencie Powiatów 

Województwa Śląskiego i Województwa Małopolskiego w Tomaszowicach koło 

Krakowa. W czasie dwudniowych spotkań omawiano zmiany w zakresie prawa 

budowlanego i planowania przestrzennego, funkcjonowanie systemu opieki zdrowotnej 

oraz kierunki zmian w systemie edukacji. Prelegentami w poszczególnych blokach 

tematycznych byli: Minister Infrastruktury i Budownictwa, Podsekretarz Stanu  

w Ministerstwie Zdrowia oraz Małopolski Kurator Oświaty; 

 w okresie sprawozdawczym zakończona została realizacja następujących inwestycji 

drogowych: 

 drugi etap zadania pn. „Przebudowa dróg powiatowych ul. Zwierzyniecka i Biały 

Kamień” w Karlinie. Pierwszy etap, zrealizowany został przez powiat w listopadzie 

2015 roku. Drugi etap sfinansowany był przez gminę Zawiercie; 

 przebudowa odcinka drogi powiatowej Solca – Jasieniec w ramach drugiego etapu 

przebudowy drogi powiatowej Dzwonowice – Rokitno. Wartość inwestycji wyniosła 

ponad 3.000.000 zł. Zadanie zrealizowano ze środków własnych powiatu oraz gminy 

Pilica; 

 przebudowa chodnika w ciągu ulicy Zaparkowej i ulic: Szerokiej i Królowej Jadwigi 

w Zawierciu. 

 w wyniku postępowań przetargowych wyłonione zostały najkorzystniejsze oferty na 

wykonanie: przebudowy mostu na rzece Czarna Przemsza w Zawierciu, ul. Harcerska 

oraz przebudowy nawierzchni drogi powiatowej DP 1767 S; 

 wszczęte zostały postępowania przetargowe na realizację: remontu odcinka drogi 

powiatowej Łany Wielkie – Zabrodzie, remontu nawierzchni dróg powiatowych –  

ul. Piłsudskiego i ul. Zaparkowej  w Zawierciu oraz remontu chodnika i nawierzchni drogi 

powiatowej ul. Sienkiewicza w Zawierciu; 

 podpisane zostały umowy na wykonanie: remontu zatoki parkingowej i chodnika w ciągu 

drogi powiatowej ul. Kościuszki w Łazach, naprawy nawierzchni odcinków dróg 

powiatowych: Ryczów – Pilica i Wiesiółka – Niegowonice oraz przebudowy chodników: 

przy drodze powiatowej w Kocikowej, przy ul. Źródlanej w Zawierciu na odcinku od  

ul. Piłsudskiego do ul. Zuzanka. 

 bardziej uszczegółowiona informacja związana z pracami na drogach i chodnikach   

zostanie podana na następnej sesji, po zakończeniu trwających jeszcze postępowań 

przetargowych i zakończeniu zadań, będących obecnie w trakcie realizacji.     

 

Ponadto przekazał informacje o istotnych wydarzeniach, które odbyły się w ostatnim czasie 

na terenie powiatu:     

 

– w dniach 26 – 29 sierpnia br. w powiecie zawierciańskim gościła delegacja                                  

z węgierskiego regionu partnerskiego. Goście uczestniczyli m.in. w Dożynkach 

Diecezjalno-Powiatowo-Gminnych w Pilicy, Dniach Ogrodzieńca, zwiedzili zabytki 

naszego powiatu i okolic. Podczas wizyty omówiono plany dalszej współpracy; 

– w roku szkolnym 2016 / 2017 naukę w szkołach ponadgimnazjalnych prowadzonych 

przez powiat rozpoczęło łącznie 3.477 uczniów, w tym 1.010 uczniów w oddziałach klasy 

pierwszej; 

– w dniu 11 września br. brał udział w obchodach jubileuszu 60 – lecia Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Złożeńcu. Uczestniczy także w dożynkach organizowanych na terenie gminy 

Łazy; 

– w dniu 11 września br. w Porębie odbyła się pierwsza edycja Regionalnego Turnieju 

Paintballa Strażaków Ochotniczych Straży Pożarnych Województwa Śląskiego;     
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– w dniu 15 września br. w Ogrodzieńcu odbył się Konwent Zarządców Dróg Powiatowych 

Województwa Śląskiego, podczas którego omawiano ważne problemy  i rozwiązania 

prawne związane z administrowaniem drogami;  

– w dniach od 18 – 20 września br. w Zawierciu odbyło się XI Ogólnopolskie Forum 

Powiatowych Centrów Pomocy Rodzinie i Miejskich Ośrodków Pomocy Rodzinie pod 

hasłem „Zawsze z rodziną”;  

– w dniach 21 – 22 września br. odbyły się „Mistrzostwa Polski Policji w Piłce Siatkowej - 

Zawiercie 2016”.    

 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag i zapytań ze strony radnych.   

  

Ad.5.) 

 

Marek Szczygłowski: (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

– „Moja Komenda” to przygotowana przez Policję i Ministerstwo Spraw Wewnętrznych 

nowa eksperymentalna aplikacja przeznaczona dla wygody obywateli na ich smartfony. 

Aplikacja ta jest przeznaczona do kontaktu z policją w sytuacji innych niż zagrożenie 

życia i zdrowia, więc nie zastąpi numerów alarmowych 112 lub 997. Natomiast między 

innymi aplikacja ta ma funkcję wyszukiwania „policjantów pierwszego kontraktu”, czyli 

dzielnicowych i łączenie się telefonicznie z nimi jednym kliknięciem lub poprzez 

wysłanie wiadomości e-mail.  Zwracam się z prośbą do naszych gości z Komedy Policji  

o instrukcję obsługi tej aplikacji, tak, aby wszyscy obecni na dzisiejszej sesji mogli 

zainstalować ją na swoich smartfonach i rozpropagować w każdej gminie naszego 

powiatu; 

– jakimi przenośnymi fotoradarami dysponuje obecnie zawierciańska Komenda Policji. Czy 

otrzymała ona nowy sprzęt tego typu w darze od Urzędu Miasta i jak często stosuje go np. 

na ulicy Łośnickiej, która słynie z brawurowej jazdy kierowców jadących tu nader często 

z nadmierną prędkością; 

– czy część ulic powiatowych na terenie Zawiercia zostanie przekazana pod zarząd gminy 

Zawiercie. Jeżeli tak, to kiedy, które ulice i na jakich zasadach finansowych; 

– składam propozycję, aby wszystkie projekty uchwał dotyczące zmiany składu osobowego 

np. Rady Społecznej szpitala i Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego oraz innych 

gremiów podawały obligatoryjnie powód zmiany, czy jest to rezygnacja z pełnionej 

funkcji czy odwołanie z innego powodu. Wskazana byłaby także nieco obszerniejsza 

informacja na temat proponowanego Radzie Powiatu kandydata niż obecnie; 

– pacjenci przywożeniu są na SOR nie tylko karetkami, ale także samochodami 

prywatnymi, które –  niestety –  nie są przepuszczane przez ochronę poza szlaban szpitala, 

a tym samym poszkodowany nie może być podwieziony bezpośrednio pod budynek 

Szpitalnego Oddziału Ratunkowego. Ochrona tłumaczy, że mogą przejechać tylko 

samochody posiadające specjalne zezwolenie dyrekcji szpitala i samochody dostawcze. 

Nie ulega wątpliwości, że ten stan rzeczy powinien się zmienić na korzyść 

poszkodowanego pacjenta; 

– na terenie Jury jest dużo ruin zabytkowych obiektów, których właścicielami są gminy. Te 

zniszczone zabytki to nasze dziedzictwo narodowe, które powinniśmy chronić przed ich 

bezpowrotną utratą. Czy pod patronatem Starostwa można byłoby wypracować program, 

polegający na porozumieniu między gminami w sprawie sprzedaży tych zabytków za 

symboliczne sumy. Warunek byłby tylko jeden, a mianowicie nowy nabywca musiałby  
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w określonym czasie zrekonstruować obiekt według zaleceń konserwatora zabytków.  

W przeciwnym przypadku transakcja byłaby unieważniona, a nawet może być określona 

jakaś umowna kara finansowa. Odnowienie tych zabytków i tak kosztuje fortunę, nie 

oczekujmy więc wielomilionowych sum za ich sprzedaż, bo ich nikt nie kupi. Ta 

koncepcja sprzedaży zabytków za symboliczne sumy zrealizowała się w praktyce  

z pełnym sukcesem nie tylko za granicą, ale także w wielu miejscach w Polsce; 

– dzięki mojej inicjatywie na stronach internetowych powiatu od wielu lat funkcjonowała 

aplikacja „komunikat ekologiczny”. Dzięki tej aplikacji każdy mieszkaniec powiatu mógł 

sprawdzić aktualne stężenie niebezpiecznego dla zdrowia pyłu PM10 i rakotwórczego 

benzopirenu. Istnieje tej aplikacji dyscyplinowało też zakłady pracy należące do 

miejscowych trucicieli atmosfery. Aplikacja ta zniknęła. Komu przeszkadzała, czy jest to 

zawirowanie związane ze zmianą strony internetowej Starostwa czy świadome działanie. 

Jeżeli jest to świadoma likwidacja, to oczywiście składam protest w tej sprawie. 

(zgodnie ze Statutem Powiatu interpelacja została złożona w formie pisemnej). 

 

Tadeusz Czop (treść wystąpienia w formie stenogramu):  

 

 „Mam dwa pytania do Pana, Panie Starosto. Pierwsze moje pytanie brzmi: czy jest 

aktualna Pana deklaracja o podwyżkach wynagrodzeń dla pracowników, która – jak 

pamiętam –  była składane w lipcu tego roku. Nie będę mówił tak, jak tradycyjnie się 

mówi. Trzymam Pana za słowo i powiem tak: Panie Starosto, damy radę. Myślę, że to 

będzie taka najlepsza konkluzja; 

 drugie pytanie mam do Komendanta Policji i może do Wicestarosty Bogusława 

Piotrowskiego . W 2017 roku ukaże się nowy kodeks ruchu drogowego. I zacytuję taki 

komentarz: „kodeks drogowy powinni znać wszyscy uczestnicy ruchu drogowego od 

pieszego poprzez motocyklistę aż po kierowcę tira”. Problem w tym, że jego przepisy 

zmieniają się tak często (nawet kilka razy do roku), że trudno być na bieżąco. Czy 

przewiduje Pan Komendant (ewentualnie pod egidą Pana Starosty) takie szkolenie, bo 

problem w tym, że rzeczywiście przepisy się tak często zmieniają, że później tłumaczenia 

w czasie kolizji nastarczają dużo czasu problemów, zdrowia i kosztów”. 

  

 

Ad.6.) 
 

Informacja z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2016 roku została przekazana do Rady 

Powiatu w terminie, określonym przepisami ustawy o finansach publicznych. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował, że Komisje 

merytoryczne Rady Powiatu zaopiniowały powyższą informację na posiedzeniach w miesiącu 

wrześniu br. Odczytane przez niego stanowiska Komisji, potwierdzone podpisami 

Przewodniczących, stanowią załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Andrzej Danecki odczytał  Uchwałę  

Nr 4200/VII/139/2016 z dnia 5 września 2016 roku Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Katowicach, w sentencji której zawarta jest pozytywna opinia o przedłożonej przez Zarząd 

Powiatu informacji o przebiegu wykonania budżetu powiatu zawierciańskiego za I półrocze 

2016 roku wraz z uzasadnienie (załącznik nr 2 do protokołu).  

 

Wobec braku chętnych do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław 

Kleszczewski poprosił radnych o zgłaszanie kandydatów do Komisji Skrutacyjnej, zadaniem 
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której będzie  przeprowadzenie głosowania imiennego nad ujętym w tym punkcie porządku 

obrad projektem uchwały.   

 

Jarosław Kleszczewski zgłosił kandydaturę radnej Anicety Książek - Słomki, Andrzej 

Danecki  – kandydaturę radnego Rafała Porca, a Cezary Barczyk –  kandydaturę radnego 

Tomasza Ślusarczyka. Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. Innych 

kandydatur nie zgłoszono. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Powiatu jednogłośnie, czyli przy 24 głosach 

„za”  powołała Komisję Skrutacyjną w ww. składzie.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski  ogłosił 5 – minutową przerwę  

w obradach w celu wyboru Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej i przygotowania kart do 

głosowania.  Początek przerwy – godz. 10.40  

 

Po wznowieniu obrad o godz. 10.50 radni otrzymali karty do głosowania zaparafowane przez 

wszystkich członków Komisji Skrutacyjnej. Radni głosowali w kolejności alfabetycznej po 

uprzednim wyczytaniu nazwiska osoby głosującej przez Przewodniczącą Komisji 

Skrutacyjnej Anicetę Książek – Słomkę. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski ogłosił 10 – minutową przerwę  

w obradach w celu ustalenia wyników głosowania. Początek przerwy – godz. 11.00.   

  

Po wznowieniu obrad  godz. 11.15 Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Aniceta Książek - 

Słomka odczytała protokół z głosowania (załącznik nr 3 do protokołu), zgodnie z którym 

„za” przyjęciem projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji z wykonania budżetu 

powiatu za I półrocze 2016 roku głosowało 16 radnych (wymienionych z imienia  

i nazwiska), a 8 radnych (wymienionych z imienia i nazwiska) oddało głos „wstrzymujący 

się”.  Głosów „przeciw” nie było.    

 

Na podstawie protokołu Komisji Skrutacyjnej Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław 

Kleszczewski stwierdził, że projekt uchwały Nr  XXVI / 239 / 16 w sprawie przyjęcia 

informacji z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2016 roku został przyjęty przy  

16 głosach „za” i 8 głosach „wstrzymujących się”.     

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski udzielił głosu Poseł na Sejm RP 

Barbarze Chrobak, która wnioskowała o umożliwienie zabrania głosu na sesji.   

 

Poseł na Sejm RP Barbara Chrobak (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Starosto, Panie Przewodniczący, szanowni Państwo. Jest  mi bardzo miło, że mogę 

uczestniczyć w dzisiejszej sesji. Wcześniej były problemy takiej natury, że akurat zbiegały się 

terminy posiedzenia w Sejmie i dopiero dzisiaj mogłam uczestniczyć. Mam nadzieję, że będę 

częstszym gościem u Państwa. Dla Państwa, którzy nie wiedzą,  ja zasiadam w Komisji 

Sprawiedliwości i Praw Człowieka, w Komisji Polityki Rodziny, jak również jestem 

Wiceprzewodniczącą Komisji Kontroli Państwowej (jest to nadzór na Najwyższą Izbą 

Kontroli i Państwową Inspekcją Pracy). Założyłam również zespół parlamentarny „Dobro 

Dziecka” jako cel najwyższy, bo jest to olbrzymi problem, jeżeli chodzi o polskie rodziny  

i odbieranie dzieci za granicą, jak również przemocy wobec dzieci i rodzin zastępczych . 

Mam  filię w Zawierciu, na ulicy Senatorskiej 14, gdzie służę Państwu pomocą ze swojej 
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strony. Jestem posłem pierwszą kadencję, natomiast z tego, co wiem, drzwi dla posłów są 

szerzej otwarte i jeżeli się rzeczywiście chce, można wiele zrobić dla obywateli. Ze swojej 

strony oczywiście służę Państwu pomocą. Nie lubię długich przemówień, sama też nie lubię 

za długo słuchać, jak parlamentarzyści mówią, więc to byłoby tyle. Zachęcam do korzystania 

z mojego Biura Poselskiego na ulicy Senatorskiej”. 

 

 

Ad.7.)  
 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski odczytał opinie stałych Komisji Rady 

Powiatu w sprawie informacji z przebiegu realizacji Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2016– 2025  za I półrocze 2016 roku. Przytoczone opinie, potwierdzone podpisami 

Przewodniczących Komisji stanowią załącznik nr 4 do protokołu.   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVI / 240 / 16  

w sprawie w sprawie przyjęcia informacji z przebiegu realizacji Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2016– 2025  za I półrocze 2016 roku w wyniku przeprowadzonego 

głosowania został przyjęty przy 16 głosach „za” i 8 głosach „wstrzymujących się”.     

 

 

Ad.8.)  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVI / 241 / 16  

w sprawie w sprawie przyjęcia informacji z przebiegu wykonania planu finansowego Zakładu 

Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu za I półrocze 2016 roku, po uzyskaniu pozytywnej 

opinii Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz Komisji Budżetu i Infrastruktury 

Technicznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli przy 24 głosach 

„za”. 

  

 

Ad.9.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVI / 242 / 16  

w sprawie przyjęcia informacji z przebiegu wykonania planu finansowego Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu za I półrocze 2016 roku, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji 

Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej, został 

poddany pod głosowanie i przyjęty przy 16 głosach „za” i 8 głosach „wstrzymujących 

się”.     

 

 

Ad.10.)   

 

Informacja Wojewódzkiego Inspektoratu  Ochrony Środowiska w Katowicach Delegatura  

w Częstochowie o stanie środowiska naturalnego na terenie powiatu zawierciańskiego  

w 2015 roku stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Kierownik Działu Monitoringu Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska  

w Katowicach Delegatura w Częstochowie Mariusz Ślęzański (treść wystąpienia w formie 

stenogramu):  

 

„Materiał na ten temat Państwu przedstawiliśmy, więc nie będę tego odczytywał. Państwo 

macie tyle ważnych spraw, więc będę się streszczał. choć powiem, że – moim zdaniem –  

jedną z najważniejszych kwestii, a może jest ważniejszą,  jest kwestia ochrony środowiska. 

Jestem pewien, że kwestia ta jest nam wszystkim bliska. ponieważ środowisko to jest po 

prostu nasz dom, którego w żaden sposób nie możemy sobie zmienić. To, w jakim stanie ten 

dom, w  jakim stanie my jesteśmy jest determinujące, bo decyduje o naszym zdrowiu, a nawet 

życiu. Na ten temat ostatnio była naprawdę inspirująca dyskusja podczas posiedzenia Komisji 

Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. Jestem zbudowany taką aktywnością i dziękuję 

bardzo. Przy okazji obiecałem parę rzeczy i obiecuję, że dotrzymam.  

Stan powietrza atmosferycznego jest chyba najistotniejszy, bo on dotyczy nasz wszystkich. 

Zawsze to mówię, bo – chcąc nie chcąc – oddychamy wszyscy . Badamy to powietrze   

w Zawierciu  na terenie Gimnazjum nr 3, gdzie znajdują się nasze stacje pomiaru powietrza. 

To jest najistotniejszy element w całym profilu badawczym i bada właśnie ten pył, o którym 

Pan radny był uprzejmy wcześniej powiedzieć, ten najdrobniejszy, a przez to najbardziej 

szkodliwy dla naszego organizmu. I otóż mam naprawdę dobrą wiadomość, że po raz drugi  

z rzędu średnioroczne stężenie tego bardzo groźnego pyłu w Zawierciu nie przekroczyło 

normy. Naprawdę jest się z czego się cieszyć i chwalić i  jest z czego być dumnym, ponieważ  

w jakimś sensie teren ziemi zawierciańskiej  w tym parametrze jest swego rodzaju „zieloną 

wyspą”, ponieważ ościenne powiaty takim wynikiem pochwalić się – niestety – nie mogą.  

Natomiast żeby szczęście nie było tak pełne, jest jeszcze drugi parametr, tj. norma 

średniodobowa tego zanieczyszczenia pyłem. Muszę powiedzieć, że takich dób   

z przekroczeniem tej normy to już tak na okrągło 3 miesiące. Około 80 dni, kiedy norma 

dopuszcza 35 takich dób z przekroczeniem średniodobowej normy. A co to oznacza? Trzy 

miesiące sezonu grzewczego i jest przekroczenie tej normy. To jest ta zła wiadomość, 

ponieważ ten pył i jego oddziaływanie jest szkodliwe. Szczególnie uwrażliwione są dzieci  

osoby starsze i te wszystkie osoby, które mają problemy z układem oddechowym, ponieważ 

ten pył nie tylko, że działa drażniąco na układ oddechowy, to jeszcze niesie na swojej 

powierzchni ładunek wszelakich zanieczyszczeń, w tym benzopiren, o którem Pan radny był 

uprzejmy powiedzieć, którego norma jest przekroczona kilka razy. Nie wiem, czy Państwa 

pocieszy, że przekroczenie tego rodzaju ma miejsce praktycznie wszędzie i nie tylko na 

terenie województwa, ale na większości terenu całej Polski, więc nie możemy odtrąbić już 

sukcesu i musimy dalej walczyć . W nawiązaniu do tego, co mówił Pan radny o utrudnionym 

dostępie do wyników ze stacji  monitoringu powietrza przy ulicy M. Skłodowskiej-Curie  

w Zawierciu, to chciałem powiedzieć, że one są dostępne (jeśli na Państwa stronie to nie 

działa) na stronie internetowej Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska  

w Katowicach. Tam są wszystkie wyniki, niczego nie ukrywamy, cokolwiek badamy to od 

wielu lat wszystkie wyniki są dostępne łącznie z oceną. Gdyby ktoś potrzebował takiej 

wiedzy, to gorąco zapraszam na tę stronę, gdzie dużo ciekawych rzeczy można się  

dowiedzieć. Powiedzieliśmy sobie, że powietrze jest takie, jakie jest. Już na Komisji padło 

pytanie, co robić, aby było lepsze. Oczywiście jest szereg możliwości, począwszy od 

wymiany pieców poprzez sprzątanie ulic. To wszystko jest ujęte w „Programie Ochrony 

Powietrza”, ale moim zdaniem – o czym też mówiliśmy na Komisji – przede wszystkim 

ważna jest edukacja, bo to naprawdę działa i jest najtańszy i najszybszy sposób, aby 

 w zasadzie bez finansowo poprawić stan środowiska naszego domu. Karać ewentualnie 

można potem, żeby nie było, że ja nie wiedziałem, bo skąd się biorą ludzie, którzy nadal 

spalają śmieci i to się dzieje wszędzie. 
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Teraz parę słów dotyczących rzek. Tak się składa, że w roku ubiegłym badaliśmy dwa takie 

przekroje – tak to nazywamy.  To jest Pilica tuż poniżej Szczekocin i Krztynia w swoim 

ujściu. Krztynia jest osobiście mi bliska, bo zapoznałem się z nią spływając kajakiem. 

Okolica Krztyni wyglądają pięknie, natomiast nie do końca pięknie wygląda biologia  

i chemia wody. Aby właściwie ocenić rzeki posługujemy się takimi parametrami, jak na 

Zachodzie, bo mamy takie same ustawodawstwo. Z żalem muszę powiedzieć, chociażby  

w przypadku Krztyni, że występują azotany, co świadczy o tym, że coś z tą gospodarką 

ściekową jest nie do końca dobrze. Taka ciekawostką, którą chcemy dopiero ustalić jej źródło, 

jest bor –  dość rzadko występujący pierwiastek, a tam wyszło go za dużo niż byśmy sobie 

życzyli. Biogeny są tak naprawdę  w wielu rzekach na terenie województwa i chyba całej 

Polski. Jeżeli chodzi o Pilicę poniżej Szczekocin, to tam też nie najlepiej to wypada, ale tak 

naprawdę kluczowym parametrem, który obniżył parametry tej rzeki, są fosforany. Myślę, że 

większość Państwa wie, że zawierają je chociażby proszki do prania, czyli znowu może warto 

powalczyć o poprawną gospodarkę ściekową, żebyśmy mogli się tymi rzekami chwalić  

i cieszyć.    

Jeszcze jeden punkt bardzo istotny, to wody podziemne. Istotny z tego względu, że my te 

wody pijemy. Akurat na naszym terenie mamy taki przywilej, że nie musimy pić wody z 

rzeki, która wygląda, jak wygląda i dlatego te wody podziemne są tak istotne. Tutaj mam  dla 

Państwa naprawdę dobre informacje, bo – niestety – nie jesteśmy w stanie badać wszystkich 

ujęć (zresztą robi to Sanepid). Natomiast my badamy je pod kątem ekologicznym. Mogę 

stwierdzić,  że w Czekance, Ciągowicach, Hutkach Kankach i Niegowonicach jest II klasa 

czystości wód  na V możliwych. To bardzo dobry rezultat. Powiedziałbym, że to jeszcze 

jeden punkt, dla którego warto powiedzieć, że ziemi zawierciańskiej dzieje się coraz lepiej. 

Jeżeli mówimy o wodach podziemnych, to ja nie mogę powiedzieć o Bzowie. Tam jest cały 

ładunek zanieczyszczeń nie do końca ustalonych. Tak naprawdę bo były tam różne beczki  

z nieznaną zawartością i był problem, żeby ustalić ich wpływ na środowisko, bo pyliły te 

substancje. Teraz szczęśliwie jakoś to porosło, między innymi pokrzywami, które tam bardzo 

bogato rosną. Obawialiśmy się o wpływ tego składowiska na wody podziemne. Jeszcze raz to 

powtarzam, że my to pijemy, więc badaliśmy i badamy cały czas największe źródła, czyli 

źródło Czarnej Przemszy, źródło Warty i potok w miejscowości Józefów koło Ogrodzieńca.   

Szukaliśmy fluorków, bo tam tego najbardziej obawialiśmy się, gdyż jest to w końcu toksyna. 

Jest dobra informacja, bo tych fluorków praktycznie nie ma. Ich zawartość jest niska, można 

powiedzieć, że na poziomie geochemicznego pułapu. Jest z czego się cieszyć. Natomiast, jak 

co roku się Państwu przyznaję, mam problem z interpretacją wyników,  jeżeli chodzi  

o azotany czyli związki biogenne. Niestety, nasza lokalna królowa Warta, jak tylko wypływa, 

tak jest skażona azotanami. To samo dotyczy Czarnej Przemszy. Wiem. że Starostwo również 

robi te same badania, w tych samych punktach i one genialnie się pokrywają, bo jakby nie 

miały się pokrywać. Gospodarka ściekami bytowymi kiedyś nie była dobra, teraz na pewno 

jest dużo lepiej, ale skutki lat ubiegłych będziemy jeszcze długo obserwować.  

Na posiedzeniu Komisji został zgłoszony problem dotyczący ewentualnego wpływu  

składowiska w Bzowie na pylenie. Ja nie chcę już uprzedzać, ale dogadaliśmy się członkami 

Komisji,  że chcemy na Państwa wniosek postawić w Bzowie, w miejscu, które sobie razem 

ustalimy, nasz ambulans pomiarowy zanieczyszczenia powietrza. Naprawdę ciężko go 

wyrwać, bo jest jeden na całe województwo (w całej Polsce jest ich trzy czy cztery), ale 

obiecuję, że damy radę i ambulans będzie tam stał.  

Badaliśmy w zeszłym roku hałas kolejowy konkretnie w gminie Kroczyce, w okolicy Dzibic. 

Jest to sławna linia kolejowa CMK. Niestety, na dłuższym odcinku, przynajmniej na tym, 

który badaliśmy w Dzibicach, linia ujemnie oddziałuje na otoczenie, szczególnie w porze 

nocnej i to tak na odcinku kilkudziesięciu metrów w oby dwie strony. Pozostawię to bez 

komentarza, bo gospodarzem linii nie jest powiat, ale warto się nad tym losem tych ludzi 
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pochylić choć może ktoś już tam się przyzwyczaił do tego hałasu. Ja chyba nie mógłbym 

zasnąć, gdyby mi tam co chwilę z takim natężeniem pociągi jeździły.  

Ostatni element środowiska to pole magnetyczne. Przed chwilą zadzwoniła mi komórka  

i zwiększyło się natężenie pola elektromagnetycznego w moim najbliższym otoczeniu przez 

ten moment. Wszyscy jesteśmy tym polem otoczeni, bo przecinają nasze ciała i fale radiowe  

i elektromagnetyczne. Badamy i ten element środowiska, badaliśmy go w zeszłym roku  

w Zawierciu, w Porębie i w Żarnowcu. Krótko mówiąc nigdzie nie zanotowaliśmy 

przekroczenia norm, więc cieszmy się z tego, bo też już jest udowodnione ujemne 

oddziaływanie promieniowania elektromagnetycznego. Szczególnie, jak widzę dzieciaki 

biegające z tym urządzeniem przy samej głowie, to aż mi się zimno robi, ale przynajmniej  

stacje bazowe z telefonii komórkowej nie działają na obszarach wymienionych wcześniej 

miejscowości.     

Na koniec powrócę do edukacji. Jestem cały czas w łączności z panami, w zeszłym roku 

gościliśmy dwie szkoły z Zawiercia, w tym roku zapraszamy również,  bo cała nadzieja  

w młodych, bo tak naprawdę dla młodych to wszystko robimy i walczymy o lepsze 

środowisko, bo oni mają prawo mieć to samo środowisko albo i lepsze niż my mamy i to, 

które zastaliśmy”. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Tomasz Ślusarczyk  

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała omawiany w tym punkcie 

porządku obrad projekt uchwały. W imieniu członków Komisji podziękował  Mariuszowi 

Ślęzańskiemu za aktywne wspaniale wystąpienie na posiedzeniu Komisji, a wszystkim 

radnym za merytoryczny udział w dyskusji. Jednocześnie poinformował, że z inicjatywy 

Dariusza Bednarza Komisja postanowiła wystąpić z wnioskiem formalnym o wprowadzenie 

do omawianego projektu uchwały następującego zapisu: „Wystąpić do Wojewódzkiego 

Inspektoratu Ochrony Środowiska w Katowicach Delegatura w Częstochowie z wnioskiem  

o wykonanie badania opadu pyłu na terenie kamieniołomu w Zawierciu-Bzowie  

z wykorzystaniem mobilnej stacji do  pomiaru imisji zanieczyszczeń w powietrzu”.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski zaproponował, aby dotychczasowa 

treść § 1 stała się ustępem 1 tego paragrafu, a zapis w brzmieniu zaproponowanym przez 

Komisję został wprowadzony do paragrafu 1 jako ustęp 2. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek w sprawie wprowadzenia do § 1 projektu 

uchwały ust. 2 w brzmieniu zaproponowanym przez Komisję,  w wyniku przeprowadzonego 

głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 23 głosach  „za”.    

 

Wobec braku innych uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVI / 243 / 16  

w sprawie oceny stanu środowiska naturalnego na terenie powiatu zawierciańskiego w 2015 

roku w nowym brzmieniu, w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”. 

 

 

Ad.11.)   

  
Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVI / 244 / 16  

w sprawie zmiany Uchwały Nr  XVI / 146 / 15 z dnia 30 grudnia 2015 roku w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu zawierciańskiego na 2016 rok wraz autopoprawką Zarządu 

Powiatu, po uzyskaniu pozytywnej opinii  Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej,  
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w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

23 głosach „za”.   

 

 

Ad.12.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVI / 245 / 16  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016 – 2025 wraz  

z autopoprawką Zarządu Powiatu,  po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu  

i Infrastruktury Technicznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli 

przy 23 głosach „za”. 

 

 

Ad.13.)  
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVI / 246 / 16  

w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2016 rok wraz z autopoprawką Zarządu Powiatu, po 

uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej, został poddany 

pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”. 

 

 

Ad.14.)  
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVI / 247 / 16  

w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII / 181 / 16 z dnia 31 marca 2016 roku w sprawie 

ustalenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na realizację zadań powiatu zawierciańskiego w 2016 roku z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, po uzyskaniu pozytywnej 

opinii Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”. 

 

 

Ad.15.)  

 

Przewodniczący Ray Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował, że Konrad Knop 

złożył rezygnację z funkcji Przewodniczącego i z członkostwa w Radzie Społecznej Zakładu 

Lecznictwa Ambulatoryjnego z przyczyn osobistych.  W związku z powyższym zwrócił się 

do Starosty z wnioskiem , aby zgodnie z przepisami ustawy o działalności leczniczej wskazał 

osobę, która sprawować będzie funkcję Przewodniczącego Rady Społecznej ZLA. 

 

Starosta Krzysztof Wrona oświadczył, że po uzgodnieniach wskazuje kandydaturę radnej 

Małgorzaty Machury do pełnienia funkcji Przewodniczącej Rady Społecznej przy Zakładzie 

Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu. Doświadczenie w zakresie pracy w Powiatowej 

Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej w Zawierciu będzie bardzo przydatne w pracy na rzecz   

służby zdrowia i bezpieczeństwa zdrowotnego, dlatego uważa, że ta kandydatura jest jak 

najbardziej wskazana do pełnienia tej i wnioskuje o jej zatwierdzenie.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski stwierdził, że w związku z zaistniałą 

sytuacją § 1 omawianego w tym punkcie porządku projektu uchwały otrzymuje brzmienie:   
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„Dokonać  następujących zmian w składzie osobowym Rady Społecznej przy Zakładzie   

Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu w kadencji 2016 – 2020, powołanej Uchwałą  

Nr XVII/172 /16  z dnia 25 lutego 2016 roku z późniejszymi zmianami:   

 

1. odwołać Konrada Knopa z funkcji Przewodniczącego i ze składu osobowego Rady 

Społecznej przy Zakładzie Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu; 

2. powołać Małgorzatę Machurę  w skład Rady Społecznej przy Zakładzie Lecznictwa 

Ambulatoryjnego w Zawierciu i powierzyć jej funkcję Przewodniczącej Rady. 

3. odwołać Katarzynę Romańską –Bujak – Przedstawiciela Powiatu ze składu osobowego 

Rady Społecznej przy Zakładzie Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu; 

4. powołać Zygmunta Podsiadło - Przedstawiciela Miasta i Gminy Ogrodzieniec do składu 

osobowego Rady Społecznej przy Zakładzie Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu”.  

  

Wobec braku innych uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVI / 248 / 16  

w sprawie zmiany składu osobowego Rady Społecznej przy Zakładzie Lecznictwa 

Ambulatoryjnego w Zawierciu, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Zdrowia i Pomocy 

Społecznej, w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty przy 20 głosach „za” i 

3 głosach „wstrzymujących się”. 

 

 

Ad.16.)  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVI / 249 / 16  

w sprawie zmiany składu osobowego Rady Społecznej przy szpitalu Powiatowym  

w Zawierciu, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej,  

w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty przy 19 głosach „za” i 4 głosach 

„wstrzymujących się”. 

 

 

Ad.17.)  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVI / 250 / 16  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości, po uzyskaniu 

pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej, został poddany pod 

głosowanie i przyjęty  jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”.    

 

 

Ad.18.)  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski i przedstawił informację o pracy 

między sesjami i otrzymywanej korespondencji: 

 

‒ w dniu 2.09.br. Stowarzyszenie „Nie dla kopalni cynku i ołowiu” przekazało dla 

wszystkich radnych pismo w sprawie budowy kopalni cynku i ołowiu na terenie powiatu 

zawierciańskiego;   

‒ w dniu 14.09.br. Związek Nauczycielstwa Polskiego Zarząd Oddziału w Zawierciu  

przesłał na ręce Przewodniczącej Komisji Edukacji pismo dotyczące zaplanowania  

w budżecie powiatu na 2017 rok środków finansowych na waloryzację płac dla 

pracowników niepedagogicznych zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych 

prowadzonych przez powiat zawierciański. W dniu 22.09. br. wniosek podobnej treści 
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złożył Zarząd Oddziału ZNP w Żarnowcu. Wnioski zostały przekazane do Zarządu 

Powiatu celem zajęcia stanowiska; 

‒ w dniu 16.09.br. wpłynęło pismo Czesława Stańczyka  dotyczące przekroczenia 

zawartości ołowiu w ujęciu wody pitnej w Parkoszowicach z prośbą o przekazanie radnej 

powiatu zawierciańskiego z gminy Włodowice; 

‒ w dniu 16.09.br. Częstochowski Związek Spółek Wodnych złożył wniosek  

o zaplanowanie w projekcie budżetu powiatu na 2017 roku dotacji dla Gminnej Spółki 

Wodnej w Szczekocinach i Irządzach. Z pismem zapoznali się członkowie  Komisji 

Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska; 

‒ w dniu 16.09.br. Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska w Katowicach przekazał 

pismo dotyczące ujęcia w powiatowym programie ochrony środowiska odcinka linii 

kolejowej w rejonie przekroczeń poziomów dopuszczalnych hałasu stwierdzonych  

w ramach realizacji „Programu Państwowego Monitoringu Środowiska województwa 

śląskiego na lata 2013 – 2015” w zakresie uciążliwości hałasowych komunikacji 

kolejowej w 2015 roku. Pismo to zostało przekazane do Starosty zgodnie z właściwością; 

‒ w dniu 21.09. br. Szpital Powiatowy w Zawierciu przekazał informacje dotyczące 

struktury należności, struktury zobowiązań oraz rachunku zysków i strat za miesiąc                          

sierpień 2016 roku.  

 

 

Ad.19.)   

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych, złożone w pkt 5 porządku obrad, udzielił 

Starosta Krzysztof Wrona i wskazane przez niego osoby.    

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia  

w formie stenogramu): 

 

„Ja ze swej strony chciałbym dwa zdania powiedzieć . Muszę powiedzieć, że ja jestem 

użytkownikiem ulicy Łośnickiej, bo najczęściej nią jeżdżę. Kontrole radarowe są dosyć częste 

na tym odcinku .W dniu dzisiejszym, jadą na sesję, również odbywał się pomiar prędkości”. 

 

Interpelacje Marka Szczygłowskiego: 

 

I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Zawierciu Dariusz Atłasik (treść wystąpienia  

w formie stenogramu): 

 

– „Nasza nowa aplikacja „Moja Komenda” to bardzo fajny projekt informacyjny, który 

pozwala tak naprawdę każdemu w tym kraju przy użyciu prostej aplikacji użytkowanej 

przez jakikolwiek telefon  komórkowy typu smartfon (telefony z Androidem czy iPhone) 

pełny dostęp do bazy teleadresowej wszystkich jednostek policji, jakiekolwiek znajdują 

się w okolicy. W jaki sposób się zalogować? Możemy wyświetlić kilka filmów i myślę, że 

jeżeli Państwo będziecie potrzebowali, to zrobimy to,  aczkolwiek najpierw opowiem  

o tym w kilku zdaniach. Darmowa aplikacja jest dostępna w sklepie Play czy na innych 

aplikacjach. Wystarczy pobrać, zaakceptować warunki i oczywiście zgodzić się z ważnym 

elementem związanym z lokalizacją, bo jest to bardzo ważna sprawa. Aplikacja pozwala 

nam przede wszystkim po włączeniu lokalizacji na bardzo sprawne i szybkie 

przemieszczenie się w kierunku najbliższej jednostki policji bądź też na bardzo sprawne 

wyszukanie swojego dzielnicowego swojej Komendy bezpośrednio po adresie. Po 

włączeniu się można tak naprawdę, jak w zwykłej nawigacji, przemieścić się bardzo 
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szybko w kierunku Komendy, można po wpisaniu konkretnej swojej ulicy dostać namiar 

bądź bezpośrednio połączyć się ze swoim dzielnicowym, co jest dla każdego bardzo 

ważne. Musimy mieć świadomość, że to jest aplikacja, która pozwala na załatwienie tych 

spraw, które nie są sprawami bezpośrednio zagrażającymi życiu i zdrowiu. W sytuacji, 

kiedy mam problem z sytuacją stricte prawną z naruszeniem prawa w zakresie wykroczeń 

czy też przestępstw, wtedy zostaje nam  numer 112 lub 997. Aplikacja zaczęła działać  

i myślę, że efekt z tego będziemy mieli bardzo szybko. Równolegle z tą aplikacją zostały 

uruchomione wszelkiego rodzaju kolejne nowe odsłony naszej pracy. Przede wszystkim 

jest to mapa zagrożeń . Temat ten został też szeroko rozpropagowany. Jest to bardzo 

dobry pomysł i pozwala nam na weryfikację miejsc zagrożonych i innych różnych rzeczy, 

które tak naprawdę dla przeciętnego Polaka są rzeczami, które go martwią. Wszystkie te 

rzeczy są weryfikowane i sprawdzane. Jeżeli faktycznie pojawia się jakieś miejsce, które 

stosunkowo jest zagrożone czy w przestępczości ruchu drogowego czy przestępczością 

związaną z przestępczością pospolitą, to są umieszczane na mapach i są w dużo bardziej 

wnikliwy sposób przez nas pilnowane. Tyle może w kontekście aplikacji „Moja 

Komenda”. Jeśli Państwo będziecie sobie życzyli, to za chwilę koleżanka wyświetli krótki 

film; 

– teraz kwestia pytania dotyczącego mierników prędkości . Komenda Powiatowa  

w Zawierciu ma w tej chwili, po otrzymaniu dwóch od Prezydenta Zawiercia, cztery takie 

urządzenia. Na co dzień są używane dwa bądź trzy, to jest uzależnione od ilości służb,  

które możemy w danym dniu dysponować do pełnienia tej służby na terenie naszego 

powiatu. Tak jak Pan Przewodniczący powiedział, to nie są urządzenia, które tam gdzieś 

leżą. One na okrągło pracują i efekt tego jest już widoczny. Jest naturalną rzeczą, że każdy 

z Państwa chciałby zobaczyć go na swojej ulicy, zobaczyć wolniejszą jazdę. Też mam 

nadzieję, że kierowcy nie tylko w Zawierciu, ale w całej  Polsce powolutku zrozumieją, że 

szybkość w miejscach zagrożonych prowadzi tylko do złych rzeczy, więc będą to 

ograniczać. Cały czas pracujemy, dyslokujemy te służby odnosząc się do wskazań mapy 

zagrożeń, do miejsc, które powodują większe zagrożenie. Również ulica Łośnicka jest 

często monitorowana  i często służby, nie tylko oznakowane, ale również w pojazdach 

nieoznakowanych, wykonują  te czynności. Nie są to rzeczy łatwe, bo jak sami Państwo 

wiecie, kierowcy w Polsce sobie pomagają w sposób nie do końca świadomy, bo 

ostrzeganie przed kontrolami powoduje tylko to, że tylko na moment wyłączamy kogoś  

z jazdy nieprzepisowej. Taki kierowca przez chwilę jedzie przepisowo, a po chwili noga 

na gaz i zagrożenie powstaje. Jest to naprawdę duże zagrożenie dla wszystkich 

uczestników, tak że nakłaniam do tego, żeby tego nie robić. Tyle co do kwestii związanej 

bezpośrednio  z naszymi urządzeniami do pomiaru szybkości. 

 

Naczelnik Wydziału Informatyki Tomasz Nitecki (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Do grudnia 2014 roku otrzymaliśmy informacje z Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 

Środowiska o przekroczeniach dotyczących środowiska. Informacje te Wydział Rolnictwa, 

Leśnictwa i Ochrony Środowiska umieszczał na stronie internetowej. Ostatnia informacja jest 

właśnie umieszczona w grudniu 2014. Potem nastąpiła zmiana w podejściu i informacja ta 

była pokazywana tylko i wyłącznie na tamtej stronie i taką informację Starostwo umieściło  

w BIP z linkiem do strony jakby macierzystej. Od tamtego czasu tych informacji nie 

umieszczamy na naszej stronie. Po zmianie serwisu internetowego, która nastąpiła w tym 

roku, nie dodaliśmy już tej starej informacji, bo nie przenosiliśmy wszystkich danych 

archiwalnych. Ta informacja cały czas jest tak jakby w BIP, można ją tam odnaleźć. Kiedy ta 

sprawa wyszła w tym tygodniu, bo radny zaczął poszukiwać tych informacji, udzieliliśmy 

takiej informacji do Biura Rady i ponadto na stronie internetowej w sekcji „dla mieszkańca – 
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sprawy obywatelskie” został umieszczony link do strony, na której informacja o stanie 

środowiska się znajdzie”. 

 

Interpelacje Tadeusza Czopa: 

 

I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Zawierciu Dariusz Atłasik (treść wystąpienia  

w formie stenogramu): 

 

„Z tematem dotyczącym urządzeń do pomiaru szybkości wiąże się bezpośrednio również 

kwestia związana ze zmianami w przepisach ruchu drogowego. Te przepisy w części weszły 

w życie już w tym roku, kolejne będą wchodziły od 2017 roku. W szczególności jest to 

związane z trwającymi pracami związanymi z  nowym systemem Centralnej Ewidencji 

Pojazdów i Kierowców. Ten system będzie się zmieniał w związku z faktem, że na tę chwilę 

będą traktowani nieco inaczej młodzi kierowcy (zresztą kierowcy, którzy mają trochę dłużej 

prawo jazdy również). Tam te zmiany są dosyć rygorystyczne. Młody kierowca, jeżeli popełni 

więcej niż dwa wykroczenia w ruchu drogowym albo jedno przestępstwo przez pierwsze dwa 

miesiące, to niestety traci prawo jazdy. Jeżeli popełni tylko dwa, to okres próbny przerzuca 

mu się na kolejne 2 lata i tak naprawdę musi się ograniczać. Są również przepisy mówiące  

o tym, że po pierwsze mają być szczególnie oznakowani zielonym liściem, po drugie 

ograniczają się przy jeździe po mieście do 50 km/h, 80 km/h poza miastem i 100 km/h na 

autostradach i drogach szybkiego ruchu. Potem, między 4 a 8 miesiącem będą egzamin 

praktyczny, który pozwoli sprawdzić i stwierdzić, jak ci kierowcy jeżdżą. Tyle co do młodych 

kierowców. Jeżeli chodzi o starszych kierowców, to jest taki nowy pomysł dotyczący    

możliwości cofnięcia naszych 24 punktów poprzez uczestnictwo w płatnym kursie. Jeżeli ktoś 

w tym kursie weźmie udział i zda go, to 24 punkty zostają mu cofnięte. Można to zrobić tylko 

raz na 5 lat. W każdej następnej sytuacji –  niestety –  będziemy tracić prawo jazdy. Jeśli 

chodzi o kwestie wiedzy wynikającej z tych zmian w przepisach ruchu drogowego, to 

oczywiście na stronach Komendy na pewno te przepisy będą zawarte dość szeroko, a jeżeli 

byłaby taka potrzeba dla ludzi, to jesteśmy w stanie zorganizować krótkie szkolenie 

wskazujące te zmiany i próbujące uświadamiać, jak należy jeździć. To nie jest rzecz, która 

odbywa się łącznie na tę sytuację. Jest ze mną Marta Wnuk, która na okrągło bierze udział  

w  różnych prelekcjach wśród dzieci i młodzieży,  a nawet dorosłych, na których  

przekazujemy wszystkie te rzeczy, które mają wpłynąć na poprawę bezpieczeństwa w naszym 

powiecie” .   

 

Tadeusz Czop (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja miałem na myśli, czy Pan przewiduje szkolenie wspólnie z Wojewódzkim Ośrodkiem 

Ruchu Drogowego, bo ma taki program. Myślę, że jak są takie szkolenia, to dobrze, bo Pan 

jest aktywny. Ale czy takie wspólne szkolenia  z WORD-em były przeprowadzone”. 

 

I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Zawierciu Dariusz Atłasik (treść wystąpienia  

w formie stenogramu): 

 

„Myślę, że mamy jeszcze pół roku, może niecałe trzy miesiące. Postaramy się  pomyśleć  

i spróbować znaleźć jakaś wspólną drogę. Nie wykluczamy tego typu rzeczy, aczkolwiek 

myślę, że te tematy związane ze zmianami w ruchu drogowym  są tematami, które na tyle 

będą szeroko rozpropagowane przez telewizję i prasę, jak również  przekazywane na bieżąco. 

Musimy pamiętać o tym, że są przepisy i trzeba ich przestrzegać. Co do interpretacji tych 

przepisów nie można mieć jakichkolwiek żadnych niejasności. One są jasne, są ograniczenia  
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i trzeba jeździć zgodnie z przepisami. Myślę, że temat jest dosyć łatwy. Ale tak jak mówię, 

jeżeli będzie taka potrzeba i będziemy o tym wiedzieć, będziemy starali się wyjść  naprzeciw 

oczekiwaniom i zrobić coś takiego”. 

 

Starosta Krzysztof Wrona (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Została jeszcze interpelacja skierowana wprost do mnie, jeśli chodzi o sprawy płacowe.     

Muszę powiedzieć, że ostania podwyżka była w lipcu 2014 roku. Wczoraj rozmawiałem  

z pracownikami na ten temat stosownie do ich próśb i wystąpień i wyjaśniłem,  że rozważamy 

na ten moment możliwość regulacji jednego ze składników wynagrodzenia na tyle, na ile 

pozwalają nam możliwości. Jeśli pojawią się możliwości w nowym budżecie, to na pewno  

od tego nie odstąpimy, a będziemy starali się spełniać te oczekiwania. Chcę jednak 

powiedzieć, że pojawiły się nowe zagrożenia budżetowe, których nie braliśmy pod uwagę. 

Mianowicie jest to konieczność zwrotu ok. 1.000.000 zł subwencji oświatowej za rok 2014 za 

Zespół Szkół w Łazach i Zespół Szkół Specjalnych. Jesteśmy po pierwszym piśmie 

Ministerstw Finansów, które nakazuje w krótkim czasie podjęcie działań w tym temacie. 

Złożyliśmy stosowne wyjaśnienia dotyczące tej sprawy. Jeśli one zostaną odrzucone, to nie 

wiem, jaki będzie wynik Ministerstwa. Jeśli okaże się, że zajdzie konieczność zwrotu tych 

środków, to sytuacja będzie trochę, a nawet znacznie trudniejsza, bo trzeba to będzie zwrócić. 

Rozmawiałem na ten temat podczas Konwentu Powiatów Polskich, czy wchodzi w rachubę 

rozłożenie tego zwrotu na raty. Jeśli bez odsetkowo to tak, a jeśli odsetkowo to nie, ponieważ 

praktycznie podwoiłoby to kwotę do zwrotu. Sytuacja w tym obszarze jest też bardzo 

poważna. Również chcę powiedzieć, że pewne wpływy, które zakładaliśmy  

w budżecie jako w wieloletniej perspektywie nie będą miały miejsca w roku przyszłym. To 

jest kwota ok. 2.500.000 zł z tytułu sprzedaży ziemi w Udorzu  bo ta ziemia została 

przekazana do Ministerstwa. Powstaje nowa konstrukcja budżetowa, która niesie duże 

zagrożenia, niemiej jednak będziemy się starali pomóc w oczekiwaniach pracowników”. 

 

Ad.20.)   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„W związku z tym, że dokonaliśmy wyboru nowej Przewodniczącej Rady Społecznej 

Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego, a w przyszłym miesiącu ma tam się odbyć kontrola 

Komisji Rewizyjnej, a w składzie zespołu kontrolnego jest Małgorzata Machura, bardzo 

proszę o zebranie się po sesji Komisji Rewizyjnej celem ustalenia nowego składu zespołu 

kontrolnego” . 

  

Ad.21.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski – dziękując wszystkim za udział   

w posiedzeniu  – zamknął obrady XXVI  sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego.  

 

Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 12.10. 

 

 

Protokół sporządziła:                    Przewodniczący Rady Powiatu   

   /-/ Anna Bryła                   /-/ Jarosław Kleszczewski  

        


